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[Formanden.] 
9) Første behandling af: 

Forslag til lov om garantier til finan-̂  
sieringsinstitutter inden for detailhan- 
delen. 

10) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændringer i beværter- 
loven. 

11) Første behandling af: 

Forslag til lov om statsautoriserede revi- 
sorer. 

12) Første behandling af: 

Forslag til lov om statsautoriserede vejere 
og målere. 

13) Første behandling af: 

Forslag til lov om skibsmæglere og vare- 
mæglere. 

14) Første behandling af: 

Forslag til lov om ejendomsmæglere. 

15) Første behandling af: 

Forslag til lov om dispachører. 

16) Første behandling af: 

Forslag til lov om translatører og tolke. 

Mødet hævet kl. 1850. 

88. møde.  

Torsdag den 13. maj 1965 kl. 13. 

Formanden: Udvalget angående forslag til 
lov om oprettelse af afdeling af Danmarks 
ingeniørakademi i Ålborg har afgivet be- 
tænkning over nævnte lovforslag. Eksem- 
plarer vil blive omdelt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

. Spørgsmål, om meddelelse af orlov til folke- 
tingsmand Carl ,Nielsen. . . .  

Formanden: Dersom ingen gør indsigelse, 
vil jeg betragte det som vedtaget, at den 
ønskede orlov meddeles. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om indkaldelse af stedfortræderen 
for folketingsmand Carl Nielsen. 

Formanden: Dersom ingen gør indsigelse, 
vil jeg betragte det som vedtaget, at sted- 
fortræderen indkaldes. (Ophold). Det er ved- 
taget. Stedfortræderen, teknisk assistent 
Thorvald Jensen, vil herefter blive indkaldt 
som midlertidigt medlem af folketinget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om den offentlige sygeforsikring. 
(Om forhøjelse af dagpenge m. m.). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
147) findes i tidenden sp. 5011). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemningstallene viste, at tinget ikke 
var beslutningsdygtigt. 

Formanden: Jeg skal her afbryde for- 
handlingen og udsætte mødet i 5 minutter, 
og hvis der da ikke er medlemmer nok til 
stede, må vi aflyse mødet. 

Mødet udsat kl. 132. 

Mødet genoptaget kl. 137. 

Der foretages fornyet afstemning over for- 
slag til lov om ændring i lov om den offentli- 
ge sygeforsikring. (Om forhøjelse af dagpen., 
ge m. m » ) . . . .  
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Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 113 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om brandvæsenet i købstæ- 
derne og på landet. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
129.) findes i tidenden sp. 4974). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 116 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Fortsættelse af tredie behandling af forslag 
til lov om saltvandsfiskeri. 

(Foregående del af tredje behandling af 
lovforslaget (nr. 79) findes i tidenden sp. 
4910, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. ',735), 

Der var ikke stillet ændringsforslag.. 

Forhandlingen genoptoges. 

Axel Ivan Pedersen: Da denne sag kom 
til tredje behandling, rejste de ærede med- 
lemmer hr. Jens .Frandsen og hr. Hindkjær 
Pedersen det spørgsmål, om bestemmelserne 
i lovforslagets § 4, stk. 1, ville medføre, 
således som visse erhvervskredse mente, at 
skallegravning og specielt den, der finder 
sted i Roskilde Fjord, måtte ophøre, hvis 
lovforslaget blev gennemført. At dette 
skulle være tilfældet, er naturligvis en mis- 
forståelse, således som den højtærede fiskeri- 
minister gav udtryk for under debatten. 

Imidlertid foranledigede det rejste spørgs- 
mål, at tredje behandling blev afbrudt, og 
at sagen henvistes til fornyet udvalgsbe- 
handling. 

Denne udvalgsbehandling har fundet sted 
i ikke mindre end tre møder et par dage 
senere, og i disse tre møder behandlede 
man de t  rejste spørgsmål og modtog her- 
under også en deputation fra de interesse- 
rede erhvervskredse. Møderne resulterede, 
som det fremgår af tillægsbetænkningen, i 
en erklæring fra fiskeriministeren, som alle 
de udvalgsberettigede partier har godtaget, 
og herefter indstiller de lovforslaget til 
endelig vedtagelse. 

Det er hermed klarlagt, at det ikke er 
meningen at stópppe denne virksomhed, og 
det er heller ikke tanken at hindre nye virk- 
somheder i at begynde. Det, man tilsigter, 
er at skabe ordnede forhold, således at 
fiskerne også kan være der og være dér, 
hvor de gennem mange år har udøvet deres 
gerning. 

Ved en lovgivning om saltvandsfiskeri 
er det hensigten at sikre fiskeriet og natur- 
ligvis først og fremmest erhvervsfiskeriet, 
medens fiskeri af ringe betydning ikke bør 
udelukke, at der tillades skallegravning. 
Der må derfor foretages en afvejning i 
hvert enkelt tvivlstilfælde også af, om der 
bør ydes fiskerne erstatning, som der er 
skabt hjemmel for. 

Der skulle herefter ingen misforståelse 
kunne opstå, og jeg skal på udvalgets vegne 
indstille, at lovforslaget endeligt vedtages 
ved tredje behandling i den skikkelse, det 
fik ved anden behandling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 116 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
handelshøjskoler. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
148) findes i tidenden sp. 3758, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 595):., , - - - - . " 


